
P r o t o k ó ł  Nr XXXV.2018

z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się
w dniu 13 września 2018r. w sali konferencyjnej
Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2.

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 10:00, zakończono o godz. 12:00.

Na stan 15 radnych – wg listy obecności obecni byli wszyscy radni.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1. Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż;
2. Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy;
3. Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy;
4. Kierownicy Ref. i jednostek organizacyjnych;
5. Sołtysi – wg załączonej listy obecności;
6. Dyrektorzy szkół z terenu Gminy Raciąż;
7. Przedstawiciele lokalnej prasy
oraz zaproszeni goście:
- Pani Elżbieta Grodkiewicz – radna Powiatu Płońskiego;
- Pani Elżbieta Kuźniewska – radna Powiatu Płońskiego;
- Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu;
- Pan Andrzej Mikołajewski – Komendant Komisariatu Policji w Raciążu;
- Pan Piotr Kosiorek – naczelnik Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego
                               w Płońsku;

Przebieg posiedzenia:

Pkt 1.
Pan  Jarosław  Jaworski  –  Przewodniczący  Rady  Gminy  Raciąż  otworzył

obrady XXXV sesji Rady Gminy, po powitaniu wszystkich obecnych oświadczył, że
na posiedzeniu obecni są wszyscy radni, jest kworum władne do podejmowania
prawomocnych uchwał.

Pkt 2.
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku dziennego obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy.

4. Zgłaszanie pytań i wniosków.   

5. Przedłożenie informacji o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie
    Gminy Raciąż.
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5. Rozpatrzenie projektów uchwał:

    1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż;

    2) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2018 rok;

    3) w sprawie udzielenia Powiatowi Płońskiemu pomocy finansowej w formie
dotacji  celowej  z  budżetu  Gminy  Raciąż  na  dofinansowanie  zakupu  sprzętu
i aparatury medycznej dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki
Zdrowotnej w Płońsku;                                                               
         
    4) w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w wyborach do rad
gmin, rad powiatów, sejmików województw i rad dzielnic m. st. Warszawy oraz
w wyborach  wójtów, burmistrzów i  prezydentów miast,  zarządzonych na dzień
21 października 2018r.

    5) zmieniająca Uchwałę Nr VII.38.2015 Rady Gminy Raciąż z dnia 10 czerwca
2015r.  w  sprawie  ustanowienia  Gminnego  Programu  Osłonowego  dla  Rodzin
Wielodzietnych z terenu Gminy Raciąż;

     6) w sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.
     
6. Wolne wnioski i zapytania.
7. Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Gminy.

Ad.pkt 2.

Radni nie zgłaszali uwag ani wniosków do proponowanego porządku obrad.
Porządek  obrad  został  przyjęty  jednogłośnie,  udział  w  głosowaniu  wzięło  15
radnych

Ad.pkt 3.

 Protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  został  sporządzony  i  wyłożony  do
wglądu przed rozpoczęciem obrad, radni mieli  możliwość zapoznania się z jego
treścią.  Przewodniczący  Rady  Gminy  wniósł  o  przyjęcie  protokółu,  wniosek
uzasadniając  tym,  że  osobiście  zapoznał  się  z  jego  treścią,  która  w  pełni
odzwierciedla  przebieg  obrad.  Protokół  został  przyjęty  jednogłośnie,  udział  w
głosowaniu wzięło 15 radnych.

Ad.pkt 5..

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  proponował  przejście  do  pkt  5  porządku
obrad, ze względu na to, ze pan Andrzej Mikołajewski – Komendant Komisariatu
Policji w Raciążu ma ograniczony czas.

Pan Andrzej Mikołajewski powiedział, iż obecnie w Komisariacie pracuje 15
policjantów, są 3 wakaty, w Policji brak rąk do pracy. Komisariat w Raciążu działa
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całą dobę, od godz. 16:00 funkcjonuje patrol  jeżdżący, ma pod opieką miasto
i gminę. Jest dużo pracy, zwłaszcza na terenie miasta Raciąż, jest grupa, która
regularnie  zakłóca  mir  społeczny.  Policja  rozliczana  jest  z  liczb.  W roku  2018
zanotowano  4  przestępstwa  tzw.  Uciążliwe,  4  zdarzenia  (pożary),  kradzieże),
wystawiono do tej pory 130 mandatów karnych. Plagą na terenie miasta i gminy
Raciąż  są  nietrzeźwi  kierowcy.  Pan  Komendant  apelował  o  zachowanie
bezpieczeństwa  p.poż,  dbałość  o  zabezpieczenie  mienia  oraz  apelował  o
zachowanie bezpieczeństwa na drogach. Wypadki na drogach obecnie postrzegane
są  jako  jedne  z  najważniejszych  zagrożeń  w  życiu  społecznym.  Polska  wśród
krajów europejskich plasuje się na jednym z ostatnich miejsc pod względem liczby
ofiar śmiertelnych wypadków drogowych.

Praca w Policji  jest  trudna,  są  sytuacje,  których nie  można przewidzieć.
Policja  dysponuje  wysłużonymi  samochodami,  ciągle  brak  środków  na  zakup
nowych pojazdów. 

Przewodniczący Rady  Gminy  powiedział,  że  wniosek  o  samochód odłożymy do
przyszłego roku.

Radny Krzysztof Sikorski pytał o psy, czy mają być na uwięzi, czy nie?

Odpowiadał Pan Komendant, że 12 godz. na uwięzi, jeżeli wolny pies, nie może
biegać „luz-pas” bez opieki.

Pani Elżbieta Grodkiewicz powiedziała, że mieszkańcy Szczepkowa chcą na drodze
próg  zwalniający,  decyzja  jest  negatywna.  Radna  prosiła,  aby  pan Komendant
wstawił się w Zarządzie Dróg w Płońsku o ponowne rozpatrzenie wniosku.

Pani Jolanta Goszczyńska powiedziała, że przy wjeździe do Uniecka potrzebny jest
chodnik, samochód prawie przejechał dziecko.

Wójt Gminy zgłosił problem, jaki mamy na naszych drogach, nośność dróg
18t, a ilość tirów porażająca, chodzi o skuteczne działania, „rozjadą” nam drogi.

Pan Komendant obiecał przekazać temat naczelnikowi ruchu drogowego.

            Nie zgłaszano więcej pytań. Pan Andrzej Mikołajewski podziękował za
zaproszenie  i opuścił obrady.

Ad.pkt 4.

Obecny  na  sesji  pan  Piotr  Kosiorek  –  naczelnik  Wydziału  Komunikacji
powiedział, że chciałby odnieść się do stanowiska Rady Gminy Raciąż w sprawie
funkcjonowania Wydziału Komunikacji w Płońsku. Wyjaśniał, że trudności powstały
na skutek wprowadzenia systemu CEPiK – w całej Polsce, rejestrowanie pojazdów
wydłużyło się z 15 min. do 1 godz. 2018 rok – to dla Wydziału rok wyjątkowy,
gdyż z dniem 1.06. została rozwiązana umowa z przewoźnikiem Mobilis, trzeba
było  dołożyć  starań,  aby  zapewnić  transport  publiczny.  We  wszystkie  miejsca
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autobusy  nie  docierają,  uciążliwości  będą  rozwiązywane  sukcesywnie.  Będzie
również  dodatkowe  stanowisko  obsługi  interesanta  oraz  uruchomiona  e-
rezerwacja,                                                                                bilet będzie
miał konkretną godzinę.

Radny Krzysztof Brdak przyznał, że wiadomo mu, że system CEPiK nie działa, nie
ma  filii  wydziału  w  Raciążu,  znana  jest  sprawa  „odstępowania”  wydawanych
numerków do rejestracji.

Pan  Kosiorek  wyraził  nadzieję,  że  sytuacja  w  komunikacji  się  poprawi,  będzie
dodatkowe stanowisko.

Przewodniczący Rady Gminy również wyraził nadzieję, że powiało optymizmem.

Radny  Krzysztof  Sikorski   powiedział,  że  CEPiK  działa  od  3,5  roku.  Dla  firm
powinno być oddzielne stanowisko.

Radny Brdak pytał, na jakiej podstawie ogranicza się liczbę numerków.

Pan Kosiorek wyjaśniał,  że  jest  kontrola,  statystyka,  limit  numerków ustala  się
w zależności od stanowisk – dziennie – 80 numerków.

Radny Krzysztof Sikorski pytał, co z drogą w Żychowie;

Radny  Eugeniusz  Lewandowski  zgłosił,  że  korzenie  drzew  psują  drogę
w  Szczepkowie.  Wniósł  też  o  zaplanowanie  przebudowy  drogi  w  kierunku
Krzeczanowa.

Pani Teresa Zjadewicz zgłosiła, że zjazd z nowej drogi, dot. zakrętu na drodze do
Cywin są ogromne doły, jest to droga powiatowa.

Pani Elżbieta Grodkiewicz odpowiadała, że droga ta jest w planach w przyszłej
kadencji.

Radna Teresa Muchyńska pytała o wynik konkursu „Cuda ze słomy”. Wszystkie
prace,  wykonane  ze  słomy  były  ciekawe.  Powiedziała  też,  że  zamknięcie  ul.
Płockiej, pora na remont jest fatalna.

Wójt  Gminy  odpowiadał,  że  zarezerwowane  są  nagrody,  1.000,-zł.
(w rachunkach) na dożynki, lub wyjazd do Radomia na pokazy lotnicze.

Wójt Gminy poinformował również, że w dniu 20.09.2018r. o godz. 18:00
w  Urzędzie  Gminy  będzie  spotkanie  w  sprawie  termomodernizacji  (wymiany
pieców c.o.).

Pani Elżbieta Grodkiewicz zapewniała, że wszystkie interpelacje dotyczące
dróg będą zrealizowane. Przy remizach OSP stoją już znaki. Działa również nocna
i świąteczna pomoc medyczna w Raciążu.
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Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w
sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.

(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 6)

 Po zapoznaniu z treścią projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy wyjaśniał,
że uchwała wejdzie w życie pierwszego dnia funkcjonowania kadencji rady Gminy
następującej  po  kadencji  organów  wybranych  w  wyborach  przeprowadzonych
w dniu 16 listopada 2014r.

Radni  nie  zgłaszali  uwag.  Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  udział  w
głosowaniu wzięło 15 radnych.

Ad.pkt 6.

Po wyczerpaniu porządku dziennego, Przewodniczący Rady Gminy zamknął
obrady XXXV sesji Rady Gminy.

                                                                              Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                      Jarosław  Jaworski

Protokółowała:
R.Kaźmierczak                                                          
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